
Protokół Nr XLV
z sesji Rady Miejskiej

z dnia 26 stycznia 2006 roku  

Sesja rozpoczęła się o godz. 1000 , a zakończyła o 1440.
Obradom przewodniczył  Zdzisław Napiórkowski – Przewodniczący Rady Miejskiej, który 
stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 21 radnych, 
wobec tego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały, których  łącznie podjęto
9 od nr 451 do nr  459/XLV/2006.
Protokółowała Anna Waleriańska – inspektor ds. Rady Miejskiej.

ad. pkt. 1

Porządek XLV sesji przedstawia się następująco :
1. Otwarcie sesji Rady i przedstawienie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Burmistrza Nidzicy.
4. Zgłaszanie interpelacji i wniosków.
5. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski.
6.   Podjęcie uchwał w sprawach :          

            1/Budżetu gminy na rok 2006;
a) wystąpienie Burmistrza w sprawie projektu budżetu,
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej,
c) odczytanie opinii komisji stałych  Rady Miejskiej,
d) odczytanie wniosków Komisji uwzględnionych przez Burmistrza w projekcie uchwały 

budżetowej,
e) odczytanie wniosków Komisji nie uwzględnionych przez Burmistrza w projekcie 

uchwały budżetowej,
f) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej,
g) głosowanie  wniesionych  przez  komisje  wniosków  nie  uwzględnionych  przez 

Burmistrza ,
h) głosowanie uchwały budżetowej.

          2/planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  i kanalizacyjnych  na lata 2005- 
             2009;

     3/zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia 
        ścieków;   
     4/regulaminu dostarczania wody i odprowadzania  ścieków;
     5/wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność gminy Nidzica oddanej 
        w użytkowanie wieczyste;
     6/wyrażenia zgody na sprzedaż nie zabudowanych nieruchomości stanowiącej własność 
        gminy Nidzica;
     7/wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiących własność gminy Nidzica 
        oddanych w użytkowanie wieczyste;

      7.  Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2005
      8.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 
           na 2006 rok
      9.  Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej za rok 2005
     10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej na 2006 rok;
     11. Wolne wnioski.                                                       



   ad. pkt. 2

Protokół  z XLIV  sesji wynikiem głosowania 
Za                                                                 -  21 radnych
Przeciw                                                        -    0
Wstrzymało się od głosu                              -   0
został  przyjęty  w wersji przedstawionej.

   ad. pkt. 3

Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Burmistrza Nidzicy złożył Ryszard 
Kumelski (treść sprawozdania w załączeniu do protokołu). 

Radny Robert Orszulak zasugerował, aby oprócz inwestycji w parku Gregoroviusa pamiętać
o innych terenach takich jak np. wokół jeziorka miejskiego.

Następnie zapytał o skład Komisji Przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie 
zamówienia publicznego na wykonanie robót budowlanych na zadaniu inwestycyjnym: Remont 
dachu ratusza?

Kolejno zasugerował, aby zrezygnować z remontu dachu ratusza, a zaplanowane środki na ten cel 
przeznaczyć na zasiłki dla najuboższych rodzin np. „becikowe”
 
Radny Stanisław Paliński  zapytał jak układa się współpraca władz Urzędu Miejskiego 
ze Starostwem Powiatowym w sprawie odśnieżania ulic.

Radna Maria Kawecka zapytała w jakim celu został powołany zespół doradczo-opiniujący?

Zapytała również czy wzorem innych miast stosuje się praktykę, że osoby bezdomne przebywające 
w przytulisku muszą opuszczać pomieszczenia w ciągu dnia i wracają dopiero wieczorem?

Radny Edward Rozmus zwrócił uwagę, iż budynek strażnicy w Napiwodzie został oddany 
do użytku zaledwie w 1997 roku, czy w związku z tym konieczny jest remont dachu na tym 
budynku, a jeżeli tak czy nie należy znaleźć winnych tego stanu.

Burmistrz odpowiadając wyjaśnił, iż obecnie trwają prace remontowe w parku Gregoriviusa, 
na które należy zabezpieczyć środki w budżecie 2006 roku, aby je zakończyć.  Następnie można 
planować zagospodarowanie innych terenów w mieście. Dodał, iż również widzi potrzebę 
przeprowadzenia robót remontowych terenu wokół jeziorka miejskiego, ale niestety nie jest 
to możliwe ze względu na brak środków w budżecie na ten cel.

Kolejno wyjaśnił, iż uchwałą Rady Miejskiej został przyjęty wieloletni plan inwestycyjny, 
w którym  ujęte jest do realizacji zadanie remont dachu ratusza, środki w budżecie zaplanowano,  
również wystąpiliśmy o środki  pomocowe na to zadanie.
Obecnie odbył się przetarg na wykonanie robót i trwają prace Komisji zgodnie z prawem o 
zamówieniach publicznych.
 W skład Komisji Przetargowej powołano:
-  Kierownika Wydział Techniczno-Inwestycyjnego H. Mamajka
- Inspektora ds. inwestycji  M. Arcyza
- Kierownika Wydziału Finansowego A. Rakoczy 
- Kierownika Wydziału Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich E. Płoską.
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Kolejno poinformował, iż współpraca ze starostwem układa się bardzo dobrze. 
W zakresie odśnieżania dróg wyznaczono teren, na który wywożony jest śnieg zarówno z dróg 
powiatowych jak i gminnych.

Zespół doradczo-opiniujący  powołano do opracowania koncepcji rozwiązania układów 
komunikacyjnych skrzyżowań ulic 1 Maja i Traugutta oraz Słowackiego i Mickiewicza.
Odbywały się już spotkania w tej sprawie co zostało zaprezentowane przedstawiono w 
sprawozdaniu z międzysesyjnej działalności.

Ponadto Burmistrz poinformował, że w związku z utrzymującymi się bardzo niskimi 
temperaturami powołał Sztab Kryzysowy w Urzędzie Miejskim, wydłużony został czas pracy 
patroli Straży Miejskiej do godziny 22 przez okres silnych mrozów i obfitych opadów 
atmosferycznych. Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej przygotowany jest na udzielanie pierwszej 
pomocy, oferując zmarzniętym, bezdomnym i najbiedniejszym mieszkańcom naszej Gminy ciepły 
posiłek, oraz ciepłe pomieszczenia w czynnym całą dobę „Przytulisku” . 
Burmistrz zapewnił, iż z przytuliska nie są w ciągu dnia  wypraszane osoby tam przebywające.
Jeszcze raz zwrócił się o zadbanie o swoje domowe zwierzęta jak również o opiekę nad dzikim 
ptactwem i innymi zwierzętami.

Natomiast  odnośnie remontu dachu strażnicy w Napiwodzie wyjaśnił , iż niestety dach nadaje się 
Wyłącznie do remontu, a przy dodatkowym przeznaczeniu środków zostanie dobudowana 
świetlica, która będzie służyła mieszkańcom tej wsi.

Zdaniem radnego Edwarda Rozmusa należałoby ustalić wykonawcę tej strażnicy.

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował o powstaniu koalicyjnego klubu Polskiego 
Stronnictwa Ludowego i Samoobrony (treść informacji stanowi załącznik do protokołu).

Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności zostało przyjęte  do akceptującej wiadomości.

ad. pkt. 4

Zgłaszanie interpelacji i wniosków.

Burmistrz zapoznał z treścią odpowiedzi na wniosek radnego A. Potapiuka z poprzedniej sesji
(pismo stanowi załącznik do protokołu)

Radny Robert Orszulak zasugerował, aby w takich drastycznych sytuacjach jak ostatnie duże 
mrozy dyżury Straży Miejskiej trwały całą dobę.

Zwrócił uwagę, iż drogi są przejezdne, ale nie są posypywane, a zalegający lód stwarza ogromne 
niebezpieczeństwo.

Kolejno zwrócił uwagę, iż nie została jeszcze załatwiona sprawa  dowożenia dzieci 
z m. Radomin do szkoły podstawowej w Napiwodzie.  
Radny poinformował, iż w piśmie Dyrektor Zespołu Obsługi Oświaty KSiT podała, iż odległość 
z m. Radomin do SP w Napiwodzie nie przekracza 3 km, co jest nieprawda, gdyż od przystanku dla 
dzieci dojeżdżających jest 4,2 km.
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W związku z powyższym zwrócił się do Burmistrza o ostateczne załatwienie tego problemu
w ciągu dwóch tygodni. Dodał, iż jeśli nie zostanie to załatwione to wystąpi z pismem 
w tej sprawie do kuratorium. 
Radny zwrócił również uwagę, iż osoby pracujące w świetlicach  nie mają odpowiednich 
kwalifikacji.

Radny Wiesław Halicki  zauważył, iż wiele mówi się o zagospodarowaniu terenów w mieście, 
a zapomina się o terenach wiejskich.  Mieszkańcy również składają wnioski na zebraniach 
wiejskich np. uzupełnienie oświetlenia, które powinny być rozpatrywane i w miarę możliwości 
realizowane.

Ponadto zwrócił uwagę, iż należy podjąć pilne działania w celu zabezpieczenia gospodarstw przed 
podtapianiem tj. odtworzyć staw  w miejscowości Bartoszki oraz udrożnić przepusty 
w m. Waszulki  przy posesji p. Gołębiewskich.

Radny Alfred Potapiuk zawnioskował, aby pracownicy samorządowi szczególnie Burmistrz 
i jego Zastępca nie ingerowali w decyzje jakie podejmują Zarządy Wspólnot Mieszkaniowych  
ws. zamiany zarządców. Ponownie powrócił do spotkania jakie odbyło się w Urzędzie z Zarządem 
Wspólnoty Mieszkaniowej  Rataja 1, gdzie nie oferując nic w zamian namawiano ją do pozostania 
w zarządzaniu Spółki ZBM. Stwierdził, że takiego typu działania przez p. Kumelskiego
są przeciwne interesowi miasta.  Dodał, iż jest członkiem Zarządu Wspólnoty, gdzie zmieniono jej 
zarządcę, zna prawo dotyczące wspólnot i będzie doradzał wszystkim , którzy zwrócą się o tego 
typu pomoc.

Ponadto Radny wnioskuje, aby zasoby mieszkaniowe zostały przedstawione  do przetargu 
publicznego na zarządzanie nimi.

Kolejno zapytał dlaczego nie zrealizowano zadania budowa hali przy Szkole Podstawowej Nr 1, 
gdzie zostały poniesione koszty na wykonanie dokumentacji ?

Następnie zauważył, iż  zlikwidowano trzy placówki oświatowe, co miało przynieść zyski, 
a dlaczego tak nie jest?

Zapytał również dlaczego tak wzrosły koszty budowy hali sportowej?

Ponadto Radny wnioskował, aby zlikwidować grupę pracowników interwencyjnych przy Urzędzie 
Miejskim. Jego zdaniem pracownicy powinni być zatrudniani przez Spółkę PUGK, która wykonuje 
tego typu prace na rzecz miasta.

Zapytał jaki jest tok postępowania w sprawie sprzedaży spichlerza przy ul. Olsztyńskiej?

Radny Ryszard Orszulak zauważył, iż jeśli organizowane są gminne, czy powiatowe imprezy 
to dobrze byłoby, aby uczestniczyły w nich również szkoły średnie.
Wówczas imprezy byłyby atrakcyjniejsze i o większej randze.

Sołtys Sołectwa Wały Maria Kurzątkowska  zapytała kiedy będzie realizowana inwestycja 
budowa sieci wodociągowej w m. Wały ?

Radny Edward Rozmus zapytał jak zostanie rozwiązany problem ogrzewanie w adaptowanym 
budynku po szkole w m. Żelaźnie, czy będzie wspólna kotłownia?
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Ponadto zauważył, iż matka dziecka, które w ubiegłym roku uległo wypadkowi w drodze ze szkoły 
została bez środków do życia, musiała zrezygnować z pracy, aby zająć się rehabilitacją córki, nie 
ma jak jej dowozić na te zabiegi.  Rodzinie tej potrzebna jest pilnie pomoc.

Zwrócił się również o skrócenie oczekiwania na gimbusy uczniów dojeżdżających do szkół oraz 
aby na świetlicach organizować zajęcia dla nich.

Radny Stanisław Paliński zapytał czy ustalony został podział dróg pomiędzy gminą i powiatem
w kwestii odśnieżania ?

Zawrócił uwagę na to, iż w ul. Olsztyńskiej świeci się co druga lampa oraz załączają się zbyt 
późno.

Radny Ryszard Orszulak zwrócił się o rozważenie możliwości pomocy rodzinom najuboższym, 
które mimo rozłożenia zaległości czynszowych nadal mają problemy z płaceniem.
Należałoby indywidualnie rozpatrzyć te sprawy i znaleźć wyjście z tych sytuacji, a jednocześnie 
udzielić pomocy tym ludziom.

Radny Edward Rozmus  zwrócił się do Przewodniczącego Konwentu Sołtysów, który na ostatnim 
zebraniu z sołtysami cyt. „zapytał, dlaczego Radni Klubu PSL na każdym kroku „torpedują” 
potrzeby i problemy poruszane przez sołtysów”.  Radny zwrócił się o wyjaśnienie powyższego 
zarzutu.
Zapytał czy to stwierdzenie jest spowodowane tym, że nie zostały podwyższone diety dla 
sołtysów?

Radny Jan Baranowski zapytał czy nie jest to spowodowane tym, że Klub radnych PSL był 
przeciwny wieloletniej dzierżawie działki w m. Jabłonka ? Takie postępowanie radnych było 
spowodowane troską o dobro wszystkich mieszkańców gminy.

Sołtys wsi Grzegórzki Paweł Tarasiuk  zaproponował, aby Głos Nidzicki był przesyłany również 
do świetlic wiejskich.

Sołtys wsi Wietrzychowo Irena Roman zapytała kiedy zostanie wybudowany brakujący odcinek 
sieci kanalizacyjnej w m. Wietrzychowo oraz dostawiona jedna lampa oświetlenia drogowego 
w tej miejscowości?

Radna Maria Kawecka zwróciła się do radnych o rozważenie i podjęcie stosownej decyzji 
w sprawie zagospodarowania budynku kina.

 ( W tym miejscu Przewodniczący Rady zarządził przerwę – 20  min.)

ad. pkt. 5

Odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje udzielili kolejno:

Ryszard Kumelski – Burmistrz Nidzicy odpowiadając  poinformował, iż dyżury pracowników 
w urzędzie Miejskim trwają do godziny 21, natomiast Straży Miejskiej do godz. 22, po tej godzinie 
policja w dalszym ciągu  pełni swoje patrole.
W związku z tym, że strażników jest tylko czterech,  nie widzi możliwości wydłużania ich 
dyżurów.
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Utrzymanie zimowe dróg jest wykonywane w miarę możliwości  i sił przerobowych. Jednakże 
odpowiedzialne służby zostaną  poinformowane o potrzebie częstszego posypywania nawierzchni 
dróg i ulic.

Sprawą dowożenia uczniów z Radomina do SP w Napiwodzie Burmistrz zajmie się osobiście.

Kolejno Burmistrz wyjaśnił, iż brakujące lampy oświetlenie drogowego na terenach wiejskich 
będą sukcesywnie wymieniane. 

Poinformował, że sprawa udrożnia przepustu w m. Waszulki oraz odtworzenia stawu w m. 
Bartoszki była już rozpatrywana na naradzie z kierownikami Urzędu.

Dalej odpowiadając powiedział, iż nigdy nie ingeruje w sprawy zmiany zarządcy przez Wspólnoty 
Mieszkaniowe, stwierdził, iż one same powinny decydować
o tym wyborze.  Było spotkanie z Zarządem Wspólnoty Rataja 1, ale  nie było takiej sytuacji, aby 
ktoś namawiał tą wspólnotę do pozostania w zarządzaniu Spółki ZBM.

Radny Alferd Potapiuk  dodał, iż Wspólnota Mieszkaniowa Rataja 1 złożyła do p. Sekretarz 
Urzędu skargę na zachowanie p. Wódkiewicza. W związku z czym  Burmistrz stał się arbitrem 
pomiędzy Spółką ZBM a w/w Wspólnotą.
Zwrócił się z wnioskiem, aby Burmistrz, jego zastępca lub inni pracownicy nie ingerowali jako 
arbitrzy w tych sprawach

Burmistrz wyjaśnił, iż w powyższym przypadku to mieszkańcy budynku przy ul. Rataja 1 zwrócili 
się z prośbą o spotkanie.

Sekretarz Miasta poinformowała, iż przyjęła przedstawicieli Wspólnoty, którzy przyszli 
z interwencją  i poprosili o spotkanie z Burmistrzem. W związku z powyższym zostało 
zainicjowane takie spotkanie.

Burmistrz nadmieniał, iż co roku w określonym czasie odbywają się spotkania Wspólnot, na 
których to Wspólnoty decydują kto ma być ich zarządcą.  

Następnie wyjaśnił, iż była wykonana dokumentacja na salę sportową przy szkole Nr 1 w Nidzicy, 
ale nie zostało to zadanie wdrożone do realizacji, a to Rada decyduje o przyjęcie zadania do planu 
inwestycyjnego.

Kolejno odpowiedział, że jeśli chodzi o likwidację placówek oświatowych , to najmniejsze szkoły 
zostały zlikwidowane.
Wzrost wydatków w dziale oświata to głównie wydatki na zadaniach własnych gminy takie jak 
utrzymanie stołówek, świetlic, przedszkoli oraz dowożenie uczniów oraz wynik podnoszenia 
kwalifikacji nauczycieli..

Natomiast wzrost przewidywanych  kosztów budowy hali przede wszystkim spowodowany jest 
wzrostem cen materiałów. Zbyt późno podjęto działania o budowie hali i dlatego koszty wzrosły.

Natomiast zatrudnianie pracowników w ramach prac interwencyjnych będzie nadal praktykowane 
ponieważ dla osób bezrobotnych jest to bardzo duża pomoc. 

Dalej poinformował, iż sprawę sprzedaży spichlerza będzie rozstrzygał sąd, a o wynikach zostaną 
radni poinformowani w odpowiednim czasie.
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Kolejno Burmistrz poinformował, iż  zostało przesłane pismo do Starostwa Powiatowego 
z zaproszeniem o włączenie się do organizacji obchodów  625 lecia miasta Nidzica.

Wyraził nadzieję, że wspólnie będziemy wykorzystywać potencjał ludzki i finansowy dla dobra 
mieszkańców.

Poinformował, iż jeśli chodzi o budowę sieci wodociągowej m. Wały to Spółka MWiK złożyła 
bardzo dobry wniosek do Zintegrowanego Programu Obszarów Rozwoju Regionalnego o środki 
unijne na to zadanie, ale obecnie nie ma środków w tym programie.  Dodał, iż wiosną powinny 
ruszyć roboty związane z budową sieci, a jesienią być zakończone.
Również planuje się uzupełnienia oświetlenia drogowego we wsi Zimna Woda.

N pytanie ws. systemu ogrzewania  budynku po szkole w Żelaźnie powiedział zapewnił, iż zostanie 
to sprawdzone i rozważone.

W sprawie pomocy dla rodziny dziecka, które uległo wypadkowi  poinformował, iż udzielana 
została pomoc w różnych formach i jeśli zajdzie dalsza potrzeba to będzie ona kontynuowana.

Kontynuując odpowiedzi  Burmistrz zapewnił, iż zostanie wyjaśnione jak  długo uczniowie 
czekają na gimbusy, odwożące ich ze szkoły do domu.

Dyrektor  Zespołu Szkół Nr 1 w Nidzicy Andrzej Arcyz stwierdził, iż nie ma takich sytuacji , 
aby uczniowie oczekiwali po 4 godziny, ponadto świetlice szkolne zapewniają nie tylko opiekę, ale
również organizują zajęcia w tym czasie na świetlicach.

Radny Edward Rozmus poinformował, iż odbyło się spotkanie radnych z Komisji Rozwoju Rady 
Miejskiej i  Rady Powiatu, na którym proponowano, aby  drogi na jednym z osiedli odśnieżał 
powiat a na drugim gmina. W związku z powyższym czekamy na dalsze działania ze strony 
Starostwa Powiatowego.

Udzielając kolejno odpowiedzi Burmistrz wyjaśnił, że zbyt późne załączania oświetlenie przy 
ul. Olsztyńskiej zostanie sprawdzone, natomiast nie jest prawdą , że świeci tam co druga lampa.

Burmistrz przyznał, iż są rodziny, które zalegają w opłatach i wszystkie takie sprawy są 
rozwiązywane indywidualnie co w szczególnych przypadkach załatwiane jest pozytywnie.

Kolejno poinformował, iż realizacja budowy sieci  kanalizacji sanitarnej m. Wietrzychowo 
będzie możliwa tylko w sytuacji pozyskania  środków finansowych z Unii Europejskiej na to 
zadanie.

W sprawie zagospodarowania kina przygotuje pewne propozycje, które przedstawi Radzie, aby 
podjęła stosowną decyzję.

Sołtys wsi Jabłonka Piotr Ziemski wyjaśnił, iż po rozmowie w gronie sołtysów, jednoznacznie 
oceniono działania radnych z klubu PSL.  Radni Ci nie chcą  współpracować z sołtysami. Nie 
uczestniczą w naradach z sołtysami, nie uczestniczyli również na dożynkach w m. Grzegórzki .

Radny Jan Baranowski zwrócił się o przedstawienie konkretnych przykładów na powyższe 
zarzuty.
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Radny Robert Orszulak przyznał, iż nie głosował przeciwko wsi i tego nie zrobi . Jego zdaniem 
jak stanęła uchwała o wydzierżawieniu ok. 5 ha. gruntu w m. Jabłonka, to działając w interesie 
gminy radni PSL  zaproponowali przetarg nieograniczony, ponieważ  w uchwale zapisano już 
konkretne nazwisko.
Odnosi wrażenie, iż to było przyczyną, że radni klubu PSL tak są postrzegani przez sołtysów.
Zaproponował, aby zamknąć  dyskusje na ten temat.

Sołtys wsi Łysakowo Edward Kacprzycki  powiedział, iż uczestniczy w sesjach i widzi jak 
zachowują się radni z klubu PSL. Nie wszyscy sołtysi potrafią się wysłowić lub sformułować 
wnioski, a wówczas Ci Radni wyśmiewają się i lekceważą sołtysów , czego nie robią pozostali 
radni.

Sołtys wsi Grzegórzki Paweł Tarasiuk zauważył, iż radni klubu PSL byli przeciwni budowie 
chodnika w tej wsi, byli również przeciwni dowożenia instruktora do świetlicy.

Burmistrz zwrócił się z prośbą, aby przestrzegać programu sesji, na której to mamy uchwalić 
budżet na ten rok.

Na pozostałe wnioski i interpelacje zostaną udzielone odpowiedzi 
na piśmie.

ad. pkt. 6

Podjęcie uchwał w sprawach :          

                1/ budżetu gminy na 2006 rok

          a/  wystąpienie Burmistrza w sprawie projektu budżetu :

Wysoka Rado!

W dniu 5 grudnia 2005r. otrzymałem ostateczną opinię Komisji Planowania, Budżetu i  Finansów 
w sprawie przedłożonego projektu budżetu na 2006 rok.

W związku z powyższym, analizując wnioski zawarte w w/w opinii, ustosunkowałem się 
do nich w sposób następujący:
Komisja przyjęła 14 wniosków i jednogłośnie zaproponowała, aby pozyskane środki finansowe 
przeznaczyć na zadania proponowane przez Komisję oraz na inwestycje, które będą miały 
bezpośredni wpływ na zwiększenie stanowisk pracy. Komisja nie wskazała źródeł finansowania, 
żeby można było bez zwiększenia deficytu budżetu wprowadzić wszystkie proponowane przez nią 
zadania. W zasadzie to wszystkie wnioski zostały uwzględnione, część w całości a niektóre w 
pewnym zakresie. 

Oprócz uwag i wniosków zgłoszonych przez Komisję Planowania Budżetu i Finansów 
dokonałem zmian w przedłożonym Państwu w listopadzie 2005 roku projekcie budżetu gminy. 
Szczegółowe uzasadnienie moich decyzji zostało przedstawione na posiedzeniach Komisji, które 
odbyły się w ostatnim tygodniu.

Autopoprawki nie spowodowały zmian w zakresie deficytu budżetu na 2006rok
i prognozowanej kwoty długu.
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Planowany deficyt budżetu gminy na 2006 rok wynosi: 4.650.194zł i stanowi 11,3% w stosunku 
do dochodów. Z pisma Ministra Finansów z dnia 9 czerwca 2005r. wynika, że deficyt budżetu 
jednostek samorządu terytorialnego na 2006 rok nie może przekroczyć relacji 20% w stosunku 
do dochodów.
Deficyt budżetu gminy zgodnie z uchwałą, którą Państwo dziś przyjmiecie, zostanie pokryty 
przychodami pochodzącymi z kredytu w kwocie 3.028.819zł i emisji obligacji komunalnych 
w kwocie 1.621.375zł.

Dług gminy na koniec 2006 roku wyniesie 8.680.787zł i stanowić będzie 21% prognozowanych 
dochodów budżetu i nie przekroczy maxymalnego wskaźnika 60% wynikającego z ustawy 
o finansach publicznych.

Budżet przedłożony Państwu uważam za najlepszy z dotychczas opracowanych.
Już w projekcie udało się przeznaczyć ok. 20% na wydatki majątkowe. W porównaniu do lat 
ubiegłych wskaźnik wykonania wydatków majątkowych kształtował się następująco: w 2002 r. – 
15,3%, 2003r. – 6,6%,, 2004r. – 8,9%, 2005r. –17% (przewidywane wykonanie). 

Wysoka Rado!
     Reasumując, uważam, że budżet 2006 roku jest budżetem rozwoju.
Pragnąc zrealizować program kadencyjny proszę Wysoką Radę o uchwalenie budżetu na rok 2006 
w wersji przedstawionej.

          b/  Wiceprzewodnicząca Rady – Wanda Tarkowska zapoznała z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o projekcie uchwały budżetowej ( treść 
opinii w załączeniu protokołu).
  
          c/ opinie stałych Komisji Rady złożyli :

Jerzy Denis  – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Zdrowia
Krzysztof Szczepuchowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, 
                                                  Budownictwa, Mieszkalnictwa i Ochrony Środowiska
Wiesław Halicki – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony  
                                Przeciwpożarowej
Eugeniusz Andryszczyk  - Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu i Finansów.
 (opinie stanowią załączniki do protokołu)

d/ wnioski Komisji uwzględnione przez Burmistrza w projekcie uchwały 
budżetowej :

Wnioski uwzględnione w całości:
W dziale 600 rozdz. 60016 – zdjąć realizację zadania „Przebudowa ulic Warszawska – Tatarska”
 w kwocie 100.000zł – uwzględniony wniosek.
Zabezpieczyć  kwotę 30.000zł na remont dachu budynku po byłym przedszkolu w Orłowie – 
wniosek uwzględniony.
Zabezpieczyć kwotę 5.000zł na ogrodzenie przy Szkole Podstawowej w Rączkach – wniosek 
uwzględniony.
Zabezpieczyć środki na wykonanie projektu przedłużenia ul. Brzozowej w kierunku kościoła – 
wniosek uwzględniony – przeznaczyłem kwotę 25.000zł.
Zabezpieczyć kwotę 8.000zł na urządzenie boiska w Zagrzewie – wniosek uwzględniony.
Wykonanie parkingu wraz z drogą osiedlową dla samochodów osobowych przy kościele ul. 
Żwirowa – zabezpieczono 30.000zł.
W dziale 900 rozdz. 90095 zmniejszyć 10.000zł na zakup koszy- wniosek uwzględniony.

9



W dziale 900 rozdz. 90004 zmniejszyć 30.000zł na zadaniu bieżącym „Utrzymanie parku im. 
Gregoroviusa”. Ogólnie w dziale 900 rozdz. 90004 dokonałem zmniejszenia na kwotę 30.000zł na 
zadaniu inwestycyjnym „Remont parku Gregoroviusa”.

Wnioski uwzględnione częściowo:
1)  W  dziale   754    rozdz.  75412  –   pozostawić    kwotę    35.000zł  i  przeznaczyć 
     na remont dachu na budynku strażnicy w Napiwodzie.
Wniosek  uwzględniony częściowo. Zmniejszyłem wydatki o 60.000zł zamiast 100.000zł i 
pozostawiłem proponowany wcześniej zakres realizacji zadania tzn. „Rozbudowa budynku 
strażnicy OSP w Napiwodzie”
2)  Zabezpieczyć   środki    na  naprawę   nawierzchni  przy  blokach na ul. Traugutta  
     7  i  9.  Ze  względu  na  bezpieczeństwo ruchu   na  ul. Traugutta  postanowiliśmy   
     wspólnie z Wojewódzkim Zarządem  Dróg  zmienić  organizację  ruchu zamykając 
     trzy wjazdy z ul.  Traugutta. W związku  z  tym należy   zorganizować nowy wjazd 
     od  ul. Rataja,  urządzić parking i na to proponuję zabezpieczyć kwotę 60.000zł.
3) Zabezpieczyć   60.000zł   na   zwiększenie  dotacji  dla  NOK - w tym  10.000zł  na  
    utrzymanie orkiestry  i  50.000zł  na  zakup  nagłośnienia. Wniosek  uwzględniony   
    na  kwotę   ogółem 50.000zł, w tym 10.000zł na utrzymanie orkiestry i 40.000zł na 
    zakup nagłośnienia.
4) Wykonanie  ogrodzenia   boiska  sportowo-rekreacyjnego   przy   ul.  Żwirowej   – 
    zabezpieczenie  boiska   zostanie  wykonane   w  ciągu  roku  w  trakcie  realizacji  
    budżetu.
5) Zabezpieczyć    środki   na  budowę    kanalizacji   przy   ul.  Moniuszki  –  zadanie  
    przyjmuję   do   realizacji    w    trakcie   wykonywania    budżetu,    po   uwolnieniu   
    środków   wynikających   z  zamknięcia   roku   2005   i   otrzymaniu  ostatecznych  
    decyzji  z  budżetu  państwa  o  wielkości  kwot  subwencji  i udziałów w podatkach 
    dochodowych od osób fizycznych i prawnych.

e) wnioski Komisji nie uwzględnione przez Burmistrza w projekcie uchwały 
budżetowej:

Wniosek dotyczący „Likwidacji Głosu Nidzickiego” uznałem jako bezprzedmiotowy.
W dziale 801 Rozdz. 80195 wydatki w kwocie 88.421zł zaplanowane na wydawanie gazety 
lokalnej „Głos Nidzicki” wynikają z obowiązującej uchwały Rady Miejskiej w Nidzicy z dnia 
21 marca 2002r. w sprawie zmiany Statutu Zespołu Obsługi Oświaty Kultury, Sportu i Turystyki 
w Nidzicy oraz Uchwały Rady Miejskiej z dnia 21 marca 2002r. w sprawie wydawania gazety 
lokalnej.
Dopiero zmiana lub uchylenie w/w uchwał będzie miała swoje odbicie w uchwale zmieniającej 
budżet gminy na 2006 rok. 

f) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej,

Radny Stanisław Paliński  zauważył, iż dobrze, że realizowane są inwestycje, a szczególnie te, na 
które można pozyskać środki pomocowe. Był wniosek, aby opracować plan zagospodarowania 
przestrzennego na tereny całej gminy,  a zaplanowano tylko miasto i niektóre miejscowości 
wiejskie. 
Wysokość wydatków w dziale Oświata jest bulwersująca. W porównaniu do roku 2004 gdzie 
gmina dopłacała 5mln. 350 tys.zł,to w roku 2006 planowana dopłata jest 7 mln. 46 tys .zł – wzrost 
o ok. 1,7 mln. zł.
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Zwrócił się z apelem do Komisji Oświaty, aby dokładnie przeanalizowała wydatki w tym dziale, 
szczególnie przy opiniowaniu arkuszy organizacyjnych placówek oświatowych.  
Zapytał gdzie są oszczędności w związku z likwidacją szkół?

W budżecie Nidzickiego Ośrodka Kultury również wzrosły wydatki o 32%  w stosunku do roku 
ubiegłego z kwoty dotacji 578 tys. zł do 762 tys.zł. W Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej na 
poziomie 10% - jest to jeszcze do przyjęcia.
Dalej Radny stwierdził, iż wydatki na administracji wzrost, aż  o 28,6%, natomiast wynagrodzenia 
w 2004  - 1.466 tys. zł,  a w 2006 planuje się 1.920 tys.zł
Zdaniem radnego jest to budżet rozwojowo-konsumpcyjny.

Radny Alfred Potapiuk powiedział, iż ma takie same odczucie jak jego przedmówca. 
Budżet jest kiełbasą przedwyborczą, jest to budżet typowo konsumpcyjny. Nie widać dalszego 
rozwoju miasta Zadłużenie w wysokości 8.680.787 zł, przeliczając ostatnie dwie kadencje co roku 
wzrasta o 1 mln.zł.

Radny Edward Rozmus zaproponował, aby rozważyć możliwość wybudowania sal 
gimnastycznych przy szkołach wiejskich . Koszt takiej jednej sali to ok. 570 tys.zł, przy 
pozyskaniu środków z zewnątrz to będzie ok. 100 ty.zł.
Dodał, iż można do 50% dofinansowania pozyskać z Totalizatora Sportowego, a resztę ze środków 
unijnych.
Zlikwidowano 3 szkoły, a w to miejsce należałoby wykorzystać taką szansę i stworzyć ośrodki 
kulturalno-rozrywkowe, aby tych mieszkańców coś na tej wsi trzymało
Należy tworzyć budżet z wizją, stawiać na rozwój nie na konsumpcję.
Kolejny problem to bezrobocie, a np. tylko na utrzymanie Głosu Nidzickiego wydawane jest 
ok. 100 tys.zł, przez kilka lat można by z tych środków stworzyć nowe miejsca pracy.
Ponadto promocja gminy powinna tworzyć miejsca pracy, jeśli nie wyjdzie na zewnątrz i nie 
zachęci inwestorów do inwestowania na terenie naszej gminy to w jaki sposób przybędzie miejsc 
pracy.
Zwrócił uwagę, iż nie podoba się zatrudnianie przez Urząd Miejski grupy pracowników w ramach 
prac interwencyjnych.
Jego zdaniem należy przygotować jak najwięcej projektów, aby jak najwięcej wykorzystać 
środków unijnych i oby przyszła kadencja rady była owocniejsza.
Radny wnioskuje, aby w rezerwie ująć budowę 3 sal sportowych na terenach wiejskich.
Złożył listę podpisów mieszkańców w terenu wsi Łyna, którzy popierają budowę sali przy Szkole 
Podstawowej w Łynie .

Burmistrz wyjaśnił, iż jest możliwość pozyskania środków na budowę sal sportowych, ale tylko 
pełnowymiarowych.  Również jest za tym, aby budować sale, ale dofinansowanie na nie 
z Ministerstwa Edukacji i Sportu jest niewielkie.
Natomiast na hale pełnometrażowe można pozyskać znaczne środki unijne.
Dodał, iż należy skupić się na inwestycjach wiejskich,  takich jak budowa wodociągu w Wałach, 
Siemiątkach, Bolejnach, Żelaźnie  
Popiera również wszelkie propozycje z dziedziny sportu. 

Radna Maria Kawecka  zwróciła uwagę, iż został uchwalony Kadencyjny Program Działania 
Rady i wszystkie dotychczasowe budżety były konsekwencją tego programu.
Zwróciła uwagę, że również potrzebny jest samochód dla Nidzickiego Ośrodka Kultury.
Musimy sami ustalić co jest konsumpcją a co inwestycją ?
Czy oświata to konsumpcja czy inwestycja? Tak samo dokształcanie nauczycieli?
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Radny Robert Orszulak ocenił, iż jest to budżet średni, powinien być bardziej elastyczny.
Jeżeli nie stać nas na jedną dużą halę to pójść w innym kierunku np. tzw. sale balonowe, a może 
basen.
Nic nie oferuje się dla ludzi młodych , aby zatrzymać ich w naszym mieście, spytał gdzie są 
uzbrojone grunty dla inwestorów? Wiele mówi się o walorach turystycznych, ale na rozwój 
turystyki nie zaplanowano środków.  Remont dachu na budynku ratusza czy jest to konieczne, 
są inne potrzeby jak np. budowa sieci wodociągowych, czy chodników.

Radny Jerzy Denis zauważył, iż obecna dyskusja to koncert życzeń, ale chyba nie na miejscu. 
Projekt budżetu był analizowany w miesiącu listopadzie i grudniu. Uchwalony został program 
kadencyjny, a zgłaszanie oderwanych haseł  do niczego nie prowadzi.
Jego zdaniem budżet na 2006 rok jest bardzo dobry, jest kompromisem  między wszystkimi 
różnymi potrzebami i należy go przyjąć.
Wszystkie placówki oświatowe wymagają remontów, w tym budżecie pewne środki zostały na ten 
cel zabezpieczone i jest to zadowalające pomimo, że potrzeby są o wiele większe.

Burmistrz wyjaśnił,  iż nie jest prawdą, że inwestorzy  nie interesują się naszymi gminnymi 
terenami. W dniu dzisiejszym jest otwarcie fińskiej firmy KATKO, która na bazie magazynów 
po byłej fabryce mebli rozpoczęła produkcję styczników elektrycznych.
Ponadto dodatkowo zainteresowani są kupnem gruntów ok. 3 ha. 
Poinformował, iż ponad 60 ha terenu przy ul. Olsztyńskiej jest przygotowane do 
zagospodarowania.
Na terenie wsi Wietrzychowo firma Indykpol wiosną rozpoczyna inwestycję.
Na zakończenie dodał, iż jego zdaniem wydatki na oświatę to również jest inwestycja.

Radna Irena Halicka zwróciła uwagę, iż projekt budżetu był kilkakrotnie analizowany, opinia 
Regionalnej Izby Obrachunkowej jest pozytywna, zostały odczytane opinie stałych Komisji 
to należy przystąpić do jego uchwalenia.

Skarbnik Miasta Wiesława Rozmus przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały :

Autopoprawka I

W § 4 pkt 4  otrzymuje brzmienie:
„4. Określa się limit zobowiązań w kwocie 7.228.819zł  z tytułu:

a) zaciąganych kredytów i  pożyczek oraz  emitowanych  papierów wartościowych  na 
pokrycie  występującego w ciągu roku przejściowego deficytu  budżetu gminy  na 
kwotę  – 1.500.000zł

b) zaciąganych  kredytów  i  emitowanych  papierów  wartościowych  na  finansowanie 
planowanego deficytu budżetu gminy na kwotę – 4.650.194zł

c) emitowanych  papierów  wartościowych  na  spłatę  wcześniej  zaciągniętych 
zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na kwotę – 1.078.625zł”

Na głosujących 21 radnych za przyjęciem autopoprawki głosowało           -  20 osób 
Przeciw                                                                                                          -   0
Wstrzymało się od głosu                                                                               -   1
      

Autopoprawka II

W § 9 w pkt 1 skreśla się ppkt 1), a ppkt 2 i 3 oznacza się odpowiednio 1 i 2.
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Na głosujących 21 radnych za przyjęciem autopoprawki głosowało           -  20 osób 
Przeciw                                                                                                          -   0
Wstrzymało się od głosu                                                                               -   1

Na głosujących 21 radnych za przyjęciem uchwały z autopoprawkami głosowało  -  14 osób 
Przeciw                                                                                                                       -   4
Wstrzymało się od głosu                                                                                            -   3

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLV/451/06 w  sprawie budżetu  gminy 
na 2006 rok;

Burmistrz podziękował wszystkim , którzy poparli budżet na 2006 rok i dodał, iż jest to całej 
rozciągłości budżet realizujący Kadencyjny Program Działania Rady.

( W tym miejscu Przewodniczący Rady zarządził przerwę – 10  min.)

         2/ planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  i kanalizacyjnych  
na lata 2005- 2009;

Na głosujących 18 radnych za przyjęciem uchwały głosowało                    -  18 osób 
Przeciw                                                                                                           -   0
Wstrzymało się od głosu                                                                                -   0

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLV/452/06 w  sprawie planu rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych  i kanalizacyjnych  na lata 2005- 2009;

          3/ zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzenia ścieków; 

Sekretarz  Miasta Wanda Jastrzębowska  odczytała wniosek Komisji Planowania Budżetu 
i Finansów  tj. stawki opłaty abonamentowej ustalić według przekroju wodomierza 
tj.  zmniejszyć o połowę proponowaną stawkę dla wodomierzy o najmniejszym przekroju.
Wniosek został odrzucony.

Na głosujących 18 radnych za przyjęciem uchwały głosowało                    -  17 osób 
Przeciw                                                                                                           -   0
Wstrzymało się od głosu                                                                                -   1

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLV/453/06 w  sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków;   

     4/regulaminu dostarczania wody i odprowadzania  ścieków;

Na głosujących 18 radnych za przyjęciem uchwały głosowało  -  18 osób 
Przeciw                                                                                         -   0
Wstrzymało się od głosu                                                               -   0

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLV/454/05 w  sprawie regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzania  ścieków;
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     5/wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność gminy Nidzica 
     oddanej w użytkowanie wieczyste;

Na głosujących 18 radnych za przyjęciem uchwały głosowało  -  18 osób 
Przeciw                                                                                        -   0
Wstrzymało się od głosu                                                             -   0

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLV/455/05 w  sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiącej własność gminy Nidzica oddanej w użytkowanie wieczyste;

     6/wyrażenia zgody na sprzedaż nie zabudowanych nieruchomości stanowiącej 
własność gminy Nidzica;

Sekretarz Miasta poinformowała, iż Komisja Rozwoju Gospodarczego wnioskuje, aby 
ogłoszenie o przetargu na w/w nieruchomości ukazało się w gazecie ogólnopolskiej 
„Rzeczpospolita”.
Burmistrz przyjął powyższy wniosek do realizacji.

Na głosujących 18 radnych za przyjęciem uchwały głosowało  -  18 osób 
Przeciw                                                                                        -   0
Wstrzymało się od głosu                                                             -   0

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLV/456/05 w  sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nie 
zabudowanych nieruchomości stanowiącej własność gminy Nidzica;

     7/wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiących własność gminy 
Nidzica oddanych w użytkowanie wieczyste;

Na głosujących 18 radnych za przyjęciem uchwały głosowało  -  18 osób 
Przeciw                                                                                        -   0
Wstrzymało się od głosu                                                             -   0

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLV/457/05 w  sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiących własność gminy Nidzica oddanych w użytkowanie wieczyste;
     
 ad. pkt 7

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2005 przedstawiła Maria 
Kawecka Przewodnicząca Komisji . Sprawozdanie stanowią załącznik do protokołu.

ad. pkt 8

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2006 rok

Na głosujących 19 radnych za przyjęciem uchwały głosowało  -  19 osób 
Przeciw                                                                                        -   0
Wstrzymało się od głosu                                                             -   0

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLV/458/06 w  sprawie zatwierdzenia planu 
pracy Komisji Rewizyjnej na 2006 rok
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ad. pkt 9

Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej za rok 2005 przedstawił Przewodniczący Rady 
Miejskiej  (materiał stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

ad. pkt 10

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej na 2006 rok;

Radny Edward Rozmus wnioskuje, aby w planie pracy Rady Miejskiej umieścić punkt :
„Szkolenia rolników w związku z wykorzystaniem środków unijnych w latach 2007-2013”
Jego zdaniem takie szkolenie płatne z budżetu gminy powinno się odbyć.

Radca Prawny Urzędu Waldemar Bęski wyjaśnił, iż Rada nie jest organem do szkolenia 
rolników, nie powinno to być tematem do realizacji przez Radę Miejską w 2006 roku.

Radny Jan Baranowski zauważył, iż to Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa powinna 
w swoim planie ująć taką tematykę i  ją zrealizować.

Na głosujących 20 radnych za przyjęciem uchwały głosowało  -  20 osób 
Przeciw                                                                                        -   0
Wstrzymało się od głosu                                                             -   0

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLV/459/06 w  sprawie uchwalenia planu pracy Rady 
Miejskiej na 2006 rok;

ad. pkt 11

Wolne wnioski. 

Radny Jan Baranowski zwrócił uwagę, iż  Przewodniczący Rady nie przestrzega zapisów 
ze Statutu Gminy, gdzie § 23, który mówi, że „na ostatniej sesji w roku Rada na wniosek 
przewodniczącego uchwala ramowy plan pracy i sposoby jego realizacji w następnym roku”
Dlaczego nie wprowadzono tego punku pod obrady sesji w starym roku?

Przewodniczący Rady przeprosił za to drobne zaniedbanie, wyjaśnił, iż ostania sesja w ubiegłym 
roku miała być sesją budżetową w związku z tym, nie wprowadzał dodatkowych punktów.

Radca Prawny Urzędu potwierdził, iż należy zapisów statutu przestrzegać.

Mieszkaniec Nidzicy Jarosław Płatek ustosunkował się do wypowiedzi Burmistrza w sprawie 
sprzedaży spichlerza przy ul. Olsztyńskiej.
Zgodnie z posiadaną mi wiedzą, nie jest tajemnicą, że Rada Miejska zdecydowała, żeby sprzedaż 
skontrolowała  Najwyższa Izba Kontroli. NIK wskazał w protokole nieprawidłowości.
Następnie trafiło to do prokuratury, ale nie ja  składałem ten wniosek,  ani firma KRAM tylko 
prokurator. W  związku z tym ma odbyć się sprawa sądowa wyznaczona na dzień 14 lutego br.
Sprawa ta jest znana Komisji Rewizyjnej, która również stwierdziła nieprawidłowości w tym 
temacie.

Burmistrz wyjaśnił, iż protokoły z kontroli są do wglądu, ale nie stwierdzono tam 
nieprawidłowości.
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Natomiast 14 lutego br. odbędzie się rozprawa sądowa w tej sprawie, zostaną radni o wynikach 
rozstrzygnięcia poinformowani.

Radny Alfred Potapiuk odnosząc się do treści odpowiedzi jaką uzyskał od p. Wódkiewicza,
jeżeli są wątpliwości wnioskuje, aby pewne rzeczy były opiniowane i podpisane przez radcę 
prawnego, a nie p. Wódkiewicz podpisuje się pod czymś, opierając się na interpretacji przepisów 
według  własnego punktu widzenia .

Radca Prawny Urzędu wyjaśnił, iż Wspólnoty Mieszkaniowe to organizacje, które podlegają 
przepisom o prawie własności lokali, natomiast ZBM jest Spółką prawa handlowego, ma 
osobowość prawną,  jest odrębna od urzędu. Spółka stosuje przepisy kodeksy spółek handlowych.
Jeżeli ZBM zwiera umowę ze Wspólnotą jest to umowa cywilno-prawna.
W związku z powyższym jeśli występują  nieporozumienia, niejasności na tle realizacji umowy 
to rozstrzyga je sąd powszechny. Sesja nie jest władna do rozwiązania tego typu spraw.

Wobec wyczerpania porządku obrad i braku innych tematów
Przewodniczący  zamknął XLV sesję Rady Miejskiej.

Na tym protokół zakończono.

  Protokółowała :                                                           Przewodniczący Rady Miejskiej
                                                                                                                  

/-/ A. Waleriańska                                                                            /-/ Zdzisław Napiórkowski
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